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1 Val av protokolljusterare 

Förslag till beslut 
• Välja Per Ågren (S) och Ola Saaw (M) till justerare. 

2 Allmänhetens frågestund 

Ärendebeskrivning 
I anslutning till fullmäktiges sammanträden skall allmänheten ges tillfälle att ställa 
frågor om sådant som har anknytning till kommunens verksamhet. Frågor från 
allmänheten anmäls till styrelsens kansli senast 5 arbetsdagar före det sammanträde 
då den är avsedd att ställas. Frågan behöver inte ha något samband med de 
ärenden som fullmäktige ska behandla vid sammanträdet. 

3 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 
Stående punkt där kommunfullmäktiges ordförande vid behov ger ledamöterna 
information. 

4 Himmeta skola 
Diarienummer: KS 2024/327 

Förslag till beslut 
• Avveckla Himmeta skola.  
• Avvecklingen ska vara genomförd innan terminsstart den 20 augusti 2024. 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund 
Köpings kommun har precis som många andra kommuner i Sverige, utmaningar 
med att få en ekonomi i balans innevarande år. Enlig kommunallagen behöver 
kommunerna ha en ekonomi i balans och vidta åtgärder om så krävs.  
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Utbildningsnämndens prognos för innevarande budgetår visar i nuläget -16,2 mkr i 
underskott, vilket kräver åtgärder för att i slutet av året ha en budget i balans. 

För att undvika uppsägning av tillsvidareanställd personal och försämringar inom 
verksamheterna behöver nämnden driva kvalitativa och kostnadseffektiva 
verksamheter som kan dra nytta av stordriftsfördelar.  

Utbildningsnämnden beslutade 2024-04-24 §49 att föreslå till kommunfullmäktige 
att avveckla Himmeta skola redan till höstterminen 2024. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande  
Kommunledninsgsförvaltningen ställer sig bakom utbildningsnämndens förslag 
och önskar tillföra följande till ärendet: 
Utifrån det ekonomiska läget som kommunen befinner sig i behöver prioriteringar 
göras. Ambitionen är att kostnadseffektiva lösningar med så liten påverkan på 
verksamhetens kvalité som möjligt vidtas. Att stänga mindre skolor och förskolor 
för att dra nytta av stordriftsfördelar är exempel på sådana åtgärder. I och med 
detta går det även att undvika att säga upp tillsvidareanställd personal.  

Kvarstår samtliga mindre skolenheter i kommunen kan resurserna behöva minskas 
ytterligare för berörd nämnd för att åstadkomma en ekonomi i balans, vilket ger en 
större påverkan på samtliga barn och elever i kommunen.  

I och med att barnantalet minskar i kommunen enligt Statistiska centralbyråns 
(SCB) prognos behöver skolenheterna ses över för att ha ändamålsenliga lokaler 
som motsvarar antalet barn och elever i kommunen. För skolan i Himmeta skulle 
en nedläggning inför skolstart höstterminen 2024, innebär att 23 elever får en 
direkt påverkan. Det innebär att det är få antal elever, sett till det totala antalet 
elever i kommunen, som kommer att påverkas av ett eventuellt beslut. Det finns 
kapacitet att ta emot eleverna i andra skolor i Köpings kommun.  

Synpunkter är inhämtade från föräldraföreningen som lyfter skolans betydelse för 
landsbygdens sociala samvaro och utveckling samt att landsbygdsskolorna har en 
strategisk betydelse i kris. I det ekonomiska läget som råder i kommunen behöver 
prioriteringar göras utifrån kommunens olika grunduppdrag, och för att bibehålla 
kvalitén inom grunduppdraget i kommunen kan andra perspektiv behöva stå 
tillbaka. Ur ett folkhälsoperspektiv är förskola och skolan de samhällsarenor som 
har störst möjlighet att bidra till en god och jämlik hälsa bland barn och unga. 
Därför behöver den totala utbildningsverksamheten i kommunen prioriteras. 

Vid kris och höjd beredskap är förskola och skola definierat som samhällsviktig 
verksamhet, vilket innebär att det finns kontinuitetsplanering som säkerställer att 
verksamheten ska kunna fortsätta under sådan händelse.  

Föräldraföreningen lyfter även synpunkter kring barnens och elevernas behov kan 
tillgodoses vid en skolgång i en större skola. Kommunen ska säkerställa att 
resurserna fördelas utifrån barnens och elevernas olika förutsättningar och behov, 
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säkerställa att eleverna har lika tillgång till utbildning och att utbildningen ska vara 
likvärdig oavsett enhetens storlek. Kommunen har också ett ansvar att se helheten 
i kommunen och ha en budget i balans. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-04-26 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2024-04-24 §§49-50 
Protokollsutdrag från utbildningsnämndens arbetsutskott 2024-04-10, § 55 
Tjänsteskrivelse Himmeta skola 
UN månadsrapportering P3 mars 2024 
Barnkonsekvensanalys Himmeta skola 
Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024-kommunal 
Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024-SSR Akademikerförbundet  
Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024-Sveriges lärare 
Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024- Sveriges skolledare 
Synpunkter från Himmeta föräldraförening  
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-04-30 KS AU §190) 
Kommunstyrelsen (2024-05-06 KS §121) 

Kopia till 
Utbildningsnämnden 
Samtliga berörda fackförbund  
Himmeta föräldraförening  

5 Lingonets förskola 
Diarienummer: KS 2024/328 

Förslag till beslut 
• Avveckla Lingonets förskola.  
• Avvecklingen ska vara genomförd senast 31 augusti 2024. 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund 
Köpings kommun har precis som många andra kommuner i Sverige, utmaningar 
med att få en ekonomi i balans innevarande år. Enlig kommunallagen behöver 
kommunerna ha en ekonomi i balans och vidta åtgärder om så krävs.  

Utbildningsnämndens prognos för innevarande budgetår visar i nuläget -16,2 mkr i 
underskott, vilket kräver åtgärder för att i slutet av året ha en budget i balans. 
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För att undvika uppsägning av tillsvidareanställd personal och försämringar inom 
verksamheterna behöver nämnden driva kvalitativa och kostnadseffektiva 
verksamheter som kan dra nytta av stordriftsfördelar.  

Utbildningsnämnden beslutade 2024-04-24 §50 att föreslå till kommunfullmäktige 
att avveckla Lingonets förskola senast augusti 2024. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande  
Kommunledninsgsförvaltningen ställer sig bakom utbildningsnämndens förslag 
och önskar tillföra följande till ärendet: 
Utifrån det ekonomiska läget som kommunen befinner sig i behöver prioriteringar 
göras. Ambitionen är att kostnadseffektiva lösningar med så liten påverkan på 
verksamhetens kvalité som möjligt vidtas. Att stänga mindre skolor och förskolor 
för att dra nytta av stordriftsfördelar är exempel på sådana åtgärder. I och med 
detta går det även att undvika att säga upp tillsvidareanställd personal.  

Kvarstår samtliga mindre skolenheter i kommunen kan resurserna behöva minskas 
ytterligare för berörd nämnd för att åstadkomma en ekonomi i balans, vilket ger en 
större påverkan på samtliga barn och elever i kommunen.  

I och med att barnantalet minskar i kommunen enligt Statistiska centralbyråns 
(SCB) prognos behöver skolenheterna ses över för att ha ändamålsenliga lokaler 
som motsvarar antalet barn och elever i kommunen. Vid Lingonets förskola är det 
i dagsläget 32 barn inskrivna, varav 3 börjar i förskoleklass till höstterminen 2024. 
Det innebär att det är ett få antal barn, sett till det totala antalet förskolebarn, som 
kommer att påverkas av ett eventuellt beslut. Det finns god kapacitet att ta emot 
barnen på andra förskolor i kommunen. 

Synpunkter är inhämtade från föräldraföreningen som lyfter skolans betydelse för 
landsbygdens sociala samvaro och utveckling samt att landsbygdsskolorna har en 
strategisk betydelse i kris. I det ekonomiska läget som råder i kommunen behöver 
prioriteringar göras utifrån kommunens olika grunduppdrag, och för att bibehålla 
kvalitén inom grunduppdraget i kommunen kan andra perspektiv behöva stå 
tillbaka. Ur ett folkhälsoperspektiv är förskola och skolan de samhällsarenor som 
har störst möjlighet att bidra till en god och jämlik hälsa bland barn och unga. 
Därför behöver den totala utbildningsverksamheten i kommunen prioriteras. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-04-26 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2024-04-24 §§49-50 
Protokollsutdrag från utbildningsnämndens arbetsutskott 2024-04-10, § 54 
Tjänsteskrivelse Lingonets förskola 
UN månadsrapportering P3 mars 2024 
Barnkonsekvensanalys Lingonets förskola 
Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024-kommunal 
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Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024-SSR Akademikerförbundet  
Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024-Sveriges lärare 
Protokoll förhandling MBL § 11 åtgärder budget 2024- Sveriges skolledare 
Synpunkter från Himmeta föräldraförening 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-04-30 KS AU §191)  
Kommunstyrelsen (2024-05-06 KS §122) 
 

Kopia till 
Utbildningsnämnden 
Samtliga berörda fackförbund  
Himmeta föräldraförening  

6 Svar på medborgarförslag - Spegel samt 
farthinder på Barnhemsgatan 
Diarienummer: KS 2023/354 

Förslag till beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Förslagsställaren har inkommit med ett medborgarförslag till kommunfullmäktige 
angående att anlägga ett farthinder samt spegel för trafik och cykel-/gångbana på 
Barnhemsgatan.  

Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-08 §79 att remittera medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-05-30 §195 
att remittera medborgarförslaget till Västra Mälardalens Energi och Miljö AB för 
yttrande.  

Av medborgarförslaget framgår att den tillåtna hastigheten på Barnhemsgatan som 
idag är 40 km/h sällan hålls och att fordon kör mycket fort på sträckan. Det är 
också mycket svårt att ta sig ut från parkeringen på grund av korsande cykel- och 
gångbana. Förslagsställaren vill att en åtgärd genomförs snarast.  

VME har i sitt svar redogjort för resultat av den årliga trafikmätningen på sträckan 
som genomfördes i maj 2023. Mätningen används för att kunna prioritera och 
sätta in åtgärder där det behövs. Trafikmätningen visade att medelhastigheten på 
sträckan är lägre än anvisad hastighetsbegränsning. Baserat på detta är investering i 
hastighetsdämpande åtgärder inte nödvändiga på föreslagen vägsträcka.  
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För att sätta upp en spegel krävs åtgärder på privatägd fastighet, något som VME 
inte är ansvariga för.  

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom VME:s yttrande och har inget att 
tillägga i ärendet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-31 
Svar på medborgarförslag – Farthinder samt spegel.  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-30 §195 
Medborgarförslag – Farthinder samt spegel på Barnhemsgatan 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-03-19 KS AU §102) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §107) 

Kopia till 
Förslagsställaren 
Västra Mälardalen Energi och Miljö AB 

7 Svar på medborgarförslag-Förläng 50-
sträckan Västeråsvägen mot Munktorp 
Diarienummer: KS 2023/226 

Förslag till beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Förslagsställaren har inkommit med ett medborgarförslag till kommunfullmäktige 
angående att förlänga 50-sträckan på Västeråsvägen mot Munktorp.  

Kommunfullmäktige beslutade 2023-04-04 §153 att remittera medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-05-02 §153 
att remittera medborgarförslaget till Västra Mälardalen Energi och Miljö (VME) 
för besvarande.  

Av medborgarförslaget framgår att många människor cyklar och promenerar längs 
den utpekade vägen och att hastigheten är hög i trafiken. Den nuvarande 
hastighetsbegränsningen 70 km/h hålls inte alltid och olycksrisken är 
överhängande. Vägen är också hårt trafikerad när E18 omleds. Förslagsställaren 
föreslår att 50-sträckan förlängs några hundra meter till grusvägen mot ridhuset.  
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Av svaret från VME framgår att den aktuella vägsträckan är en statlig vägsträcka 
där Trafikverket är väghållare. Kommunen har enbart påverkansmöjlighet genom 
samtal med Trafikverket men ingen beslutanderätt över hastigheten på statliga 
vägar.  

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom VME:s yttrande och har inget att 
tillägga i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2021-01-31 
Svar på medborgarförslag om att förlänga 50-sträckan på Västeråsvägen. 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-02 §153 
Medborgarförslag – Förläng 50-sträckan Västeråsvägen mot Munktorp 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-03-19 KS AU §101) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §106) 

Kopia till 
Förslagsställaren 
Västra Mälardalens Energi och Miljö AB 

8 Svar på medborgarförslag - Pumptrackbana i 
nya hälsoparken 
Diarienummer: KS 2023/629 

Förslag till beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Förslagsställaren har inkommit med ett medborgarförslag till kommunfullmäktige 
angående en pumptrackbana i nya Hälsoparken.  

Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-06 §156 att remittera medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-11-28 §367 
att remittera medborgarförslaget till kultur- och fritidsförvaltningen för yttrande.  

Förslagsställaren skriver i medborgarförslaget att barn rör sig allt mindre och att en 
pumptrackbana skulle bidra till att uppmuntra till rörelse på ett roligt sätt utan att 
det kräver någon speciell utrustning.  

I svaret från kultur-och fritidsförvaltningen framgår att det i planen för 
aktivitetersparken på Kristinelunds sportfält finns en rullpark planerad. Rullparken 
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är avsedd för skate, BMX och kickbike.  
Man har tittat på en nyligen anlagd pumptrackbana i Brunflo som kostat 5,5 
miljoner att anlägga. Denna typ av bana finns inte plats för i aktivitetetsparken 
men skulle kunna placeras på annan plats.  

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom kultur- och fritidsförvaltningens 
yttrande och vill tillägga följande till yttrandet;  
Att barn och ungdomar blir mer stillasittande är ett välkänt samhällsproblem. Den 
senaste ”Liv och hälsa ung” undersökningen visar att andelen unga som lever upp 
till rekommendationen av fysisk aktivitet uppgår till 34,6%. Andel unga som lider 
av fetma ökar och barn och unga mår allt sämre.  

Utomhusträning och spontanidrott har blivit alltmer vanligt de senaste åren. 
Under pandemin ökade intresset för kommunens utomhusanläggningar. Flertalet 
medborgarförslag om att kommunen ska anlägga fler ytor för spontanidrott på 
olika platser har inkommit till kommunen de senaste åren.  

Forskning visar att tillgången och närheten till idrottsanläggningar främjar den 
fysiska aktiviteten och gör att människor rör sig mera. Någon övergripande strategi 
spontanidrott finns inte idag i Köpings kommun. Dock är ett kultur- och 
fritidspolitiskt program under framtagande som kommer att peka riktning för 
prioriteringarna inom området.  

Kristinelunds sportfält är under utveckling. Målet är att området ska bli en lummig 
park för aktivitet och rekreation och som uppmuntrar till aktivitet och möten.  
Den rullpark som planeras i parken är en av de aktiviteterna som kommer att 
förverkligas i projektets fyra faser. Andra exempel är lekplats, kulle för 
pulkaåkning och aktivitetsskåp för spontan aktivitet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-02-02 
Yttrande – Svar på medborgarförslag – Pumptrackbana i nya hälsoparken.  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-28 §367 
Medborgarförslag – Pumptrackbana i nya aktivitetsparken 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-03-26 KS AU §113) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §108) 

Kopia till 
Förslagsställaren 
Kultur- och fritidsförvaltningen 
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9 Svar på medborgarförslag- Bygga ny 
konstgräsplan 7-manna 
Diarienummer: KS 2023/637 

Förslag till beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Förslagsställaren har inkommit med ett medborgarförslag till kommunfullmäktige 
gällande att bygga en ny 7-manna konstgräsplan i anslutning till befintlig 
konstgräsplan.  
Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-06 §156 att remittera medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-11-06 §368 
att remittera ärendet till kultur- och fritidsförvaltningen för yttrande.  

Av medborgarförslaget framgår att det i dagsläget upplevs svårt att boka tider på 
konstgräsplanen på Kristinelunds sportfält under månaderna februari till april.  
Förslaget är att bygga en 7-manna konstgräsplan i anslutning till den befintliga 
planen eller på annan plats.  

Av svaret från kultur- och fritidsförvaltningen framgår att den 11-manna plan som 
idag finns på Kristinelunds sportfält anlades till en kostnad av 6 miljoner kronor. 
Man bedömer att en 7-mannaplan kostar ca 5 miljoner i anläggningskostnad.  
En konstgräsplan behöver bytas cirka vart tionde år. 

Området kring Kristinelunds sportfält är just nu föremål för en pågående översyn 
och en eventuellt ny konstgräsplan behöver utredas vidare.  

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom kultur-och fritidsförvaltningens 
yttrande och vill tillägga följande till yttrandet.  

I Köpings kommuns tätort finns i dagsläget tio stycken bokningsbara 
fotbollsplaner av olika storlek. En av dessa har konstgräs. Det finns även tillgång 
till fotbollsplaner i andra delar av kommunen.  
 
Tiderna för samtliga bokningsbara anläggningar följer en beslutad 
prioriteringsordning. Träning inom säsong för bidragsberättigad ungdomsförening 
kommer i prioriteringsordning två.  

  

Kultur- och fritidsförvaltningen uppger att den befintliga konstgräsplanen är hårt 
belastad under tidig vår varje år (mars-april). Under denna period kan man inte 
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tillgodose behov av träningstider. Man kunde inte heller tillgodose föreningslivets 
behov under regnperioden augusti 2023 då samtliga naturgräsplaner stängdes av.   

Under denna säsong nyttjas planen av 32 lag fördelat på halvplan.  

För att kunna tillgodose så många lag som möjligt, trots att man under ovan 
nämnda perioder inte får plats, har man i samförstånd med föreningslivet tagit 
fram olika kriterier för träningar, bland annat att samtliga lag får träna halvplan.  

Under de senaste säsongerna ser man en trend i att fler lag vill träna på konstgräs 
under hela säsongen trots att naturgrässäsongen är igång. Anläggning av ny 
konstgräsplan finns i dagsläget inte med i kultur- och fritidsnämndens budget eller 
budgetäskanden.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Yttrande från kultur och fritidsförvaltningen 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-26 §368 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2023-11-06§156 
Medborgarförslag – Bygga ny konstgräsplan 7-manna 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-03-26 KS AU §114) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §109) 

Kopia till 
Förslagsställaren 
Kultur- och fritidsförvaltningen 

10 Svar på medborgarförslag - Byggnation av ny 
ridanläggning för Köpings Ridklubb och 
Fortuna Voltigeförening 
Diarienummer: KS 2022/763 

Förslag till beslut 
• Avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning 
Förslagsställaren har inkommit med ett medborgarförslag till kommunfullmäktige 
där hon föreslår en byggnation av ny ridanläggning för Köpings Ridklubb och 
Fortuna Voltigeförening.  
Av förslaget framgår att anläggningen idag är sliten och omodern. Båda 
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föreningarna har behov av att förbättra, utveckla och utöka verksamheten men det 
saknas ridhustider. Det finns för få boxar och stallet är tungarbetat. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-28 §117 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2022-12-13 §366 att 
remittera motionen till kommunledningsförvaltningen för yttrande.  

Ärendets beredning 
Kommunledningsförvaltningen har i ärendets beredning inhämtat uppgifter från 
Kultur- och fritidsförvaltningen och samhällsbyggnadsförvaltningen som hanterar 
frågor om kultur- och fritidsanläggningar. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 
 
Nuläge 
Anläggningen Erikslund består av ett ridhus med vidhängande ridskolestall, ett 
enskilt ridhus, ett stall med privathästar samt hagmark. 

På anläggningen agerar tre föreningar. 

• Köpings hyrstallsförening som hyr privatstallet med hagmarker 
• Köpings ridklubb som hyr resterande anläggningen 
• Fortuna voltigeförening som hyr tider i ridhuset av Köpings ridklubb 

  

Hyresavtalet mellan kommunen och Köpings ridklubb säger att ridklubben ska stå 
för allt underhåll på anläggningen. En anläggning som bedöms vara i stort behov 
av underhåll. Kommunen står för hela hyressumman, el, sophämtning, V/A samt 
gräsklippning och snöröjning. 
 
Köpings ridklubb fick utöver ekonomiskt stöd för anläggningen 88 800 kr i bidrag 
för år 2023. Fortuna Voltigeförening fick 17 120 kr i bidrag. 

Investeringsbehov och åtgärder 
 
Det finns ett behov av att genomföra en utredning av ändamålsenlig ägande och 
fastighetsdrift av kommunala fritids- och kulturanläggningar samt en statuskontroll 
av fastighetsbeståndet i syfte att få en överblick över nuvarande kondition. 

Kommunen har i sin behovsanalys inför framtagande av budgetäskande och 
lokalförsörjningsplan identifierat ett stort investeringsbehov de kommande åren. 
Ridhus och stall finns inte med i de prioriterade projekten för dessa år.  

2010 genomfördes en ombyggnation av taket på ridhuset. Under 2022/2023 
genomfördes en upprustning av ridhuset då Köpings Ridklubb hade stora problem 
med att de bärande pelarna var angripna av rost på grund av fuktig miljö i halmen.  
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Eftersom det fanns en stor risk att pelarna skulle kollapsa genomförde Köpings 
kommun en renovering av byggnaden.  

Kostnad för byggnation av ny anläggning 
Kostnad för byggnation av en möjlig ny ridanläggning beror på flera faktorer 
såsom storlek på anläggning, utformning och markförhållanden på platsen.  
 
I Lunds kommun utreds just nu en möjlighet till ny anläggning med plats för 50 
hästar och med två ridhus. Projektet har en budget på 160 miljoner kronor.  
I Kramfors kommun har man nyligen byggt ett nytt mindre ridhus och ett mindre 
stall med plats för 25 hästar med en totalkostnad på 27 miljoner kronor. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-12-13 §366 
Medborgarförslag – Byggnation av ny ridanläggning för Köpings Ridklubb och 
Fortuna Voltigeförening.  
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-03-26 KS AU §115) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §110) 

Kopia till 
Förslagsställaren 

11 Svar på medborgarförslag - Vinterbad på 
Malmön 
Diarienummer: KS 2023/44 

Förslag till beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Förslagsställaren har inkommit med ett medborgarförslag till kommunfullmäktige 
angående vinterbad på Malmön i Köping. 

I medborgarförslaget framgår att det finns många som vinterbadar i Köping och 
att det finns behov av en plats avsett för just detta. Det behövs en brygga med 
badstege, vindskydd för ombyte med bänk och krokar samt gärna en bastu.  

Kommunfullmäktige beslutade 2023-02-14 §20 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-03-07 §67 att 
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remittera motionen till kultur- och fritidsförvaltningen. Då kultur- och 
fritidsförvaltningen genomgått en organisationsöversyn och ansvaret för badet på 
Malmön gått över till Västra Mälardalens Energi och Miljö AB beslutade 
kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-06-13 §207 att remittera motionen till 
Västra Mälardalens Energi och Miljö AB som inkommit med svar.  

Av svaret framgår att det finns möjlighet att vinterbada från Ångbåtsbryggan som 
VME har hand om. Där finns också en badstege. Dock behöver isvaksskydd 
införskaffas av säkerhetsskäl. Omklädning finns vid Malmöns badplats 450 meter 
från bryggan. Det är även möjligt att bygga ett enklare vindskydd för omklädning i 
anslutning till Ångbåtsbryggan. Västra Mälardalens Energi och Miljö har ingen 
möjlighet att hålla vaken öppen men om ansvaret kan läggas på de som nyttjar 
vinterbadet finns möjlighet att bada.  
VME har i dagsläget inga avsatta resurser för ett vindskydd eller isvaksskydd. Även 
en bastu kräver en investering.   
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom yttrandet från Västra 
Mälardalens Energi och Miljö AB och har inget att tillägga i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse   
Yttrande från VME – Svar på medborgarförslag vinterbad på Malmön 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-06-13 §207 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2023-02-14 §20 
Medborgarförslag – Vinterbad på Malmön 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-03-26 KS AU §116) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §111) 

Kopia till 
Förslagsställaren 
Västra Mälardalens Energi och Miljö AB 
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12 Svar på Motion - Minska svarstiden för 
inlämnade motioner i Köpings kommun 
Diarienummer: KS 2023/66 

Förslag till beslut 
• Anse motionen besvarad. 

Ärendebeskrivning 
 Fredrik Andersson (VF) och Anna-Lena Jansson (VF) har lämnat in en motion till 
kommunfullmäktige med förslag om att: 

• Köpings kommun inför en rekommenderad svarstid vid inlämnade 
motioner på sex månader.  

• Köpings kommun skall följa kommunallagen och svara på inlämnade 
motioner inom 12 månader efter inlämnandet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-05 §6 att återremittera motionen till 
kommunledningsförvaltningen för vidare beredning. Förvaltningen ska utreda om 
det går att ha en rekommenderad svarstid på 6-8 månader för motioner inom 
Köpings kommun. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande  

Bestämmelsen i kommunallagen 5 kap 35§ beskriver en målsättning att motioner 
och medborgarförslag ska handläggas och beslutas inom ett år från att de lämnats 
in. Det har alltid varit en ambition att hålla den i kommunallagen 
rekommenderade tidsramen men både tiden för anmälan, remittering och beslut 
samt den, i vissa fall, långa handläggningstiden gör att tiden alltför ofta överskrids.  

Det senaste året har processen för besvarande av motioner och medborgarförslag 
setts över. Under arbetet har vi tittat på hur andra kommuner har gjort för att 
korta ledtiderna i processen.  

Under 2024 har kommunledningsförvaltningen tagit fram rutiner, stödmaterial och 
mallar för besvarande av motioner och medborgarförslag. Målet har dels varit att 
se till att de yttranden som inkommer från förvaltningar, nämnder och bolag ska 
vara likvärdiga, genomarbetade, sakliga och heltäckande. De nya rutinerna utgör 
även ett stöd för att underlätta handläggningen, då det idag finns olika stor vana 
hos handläggarna att skriva yttranden vilket förlänger handläggningstiden 
ytterligare. Genomarbetade underlag ger en god förutsättning för att 
handläggningen hos kommunledningsförvaltningen kan utföras snabbt och 
effektivt samt att det ger de bästa förutsättningarna för de politiska besluten.  

När beslutet om remitteringen expedieras från kommunstyrelsens kansli får 
respektive remissinstans 3 månader på sig att inkomma med yttrande till 
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kommunledningsförvaltningen. Yttrandet ska då ha nämndbehandlats. 
Enligt Kommunallagen 5 kap 26-27§ ska nämnders vars verksamhetsområde 
berörs ha rätt att yttra sig med anledning av förslag till kommunfullmäktige.  

Om handläggaren behöver förlängd svarstid till exempel för att anpassa till 
nämndens sammanträdestider begärs det från kommunstyrelsens kansli. Förlängd 
svarstid medges i upp till max två månader, det vill säga att den sammanlagda 
svarstiden blir max fem månader från erhållen remiss.  

Möjligheter att hantera motioner och medborgarförslag annorlunda för 
att minska svarstiden 

Bristen på resurser både på kommunledningsförvaltningen men främst hos övriga 
remissinstanser kommer fortsatt att innebära längre handläggningstider än den 
rekommenderade svarstiden (3-5 månader). Besvarande av motioner och 
medborgarförslag behöver bli en uttalad prioritering hos samtliga remissinstanser 
för att kunna hålla tidsplanen.  

För att kunna införa och hålla en rekommenderad svarstid på 6-8 månader utan att 
ytterligare minska tiden för handläggningen finns möjligheter, utifrån 
kommunallagen, att titta på administrationstiden. Administrationstiden är tiden för 
att justera protokoll, expediera beslut samt kallelsetid inför sammanträden i alla 
beslutsinstanser.  
Administrationstiden är idag ca 1,5 -3 månader för en motion eller 
medborgarförslag. (se processen nedan. Observera att detta är ungefärliga 
tidsangivelser. Ibland kan till exempel processen mellan anmälan i 
kommunfullmäkitge och remittering i arbetsutskottet gå snabbare beroende på tid 
för justering av protokoll) 

 
 
Kommunallagen ger möjligheter att hantera motioner och medborgarförslag 
annorlunda. Exempelvis kan kommunfullmäktige delegera beslutanderätten 
gällande medborgarförslag till en nämnd. Detta skulle korta svarstiden med 1-2 
månader då svaret inte behöver upp till kommunfullmäktige.  
 
Kommunfullmäktige kan även besluta att en fullmäktigeberedning ska bereda 
motioner och medborgarförslag. Det är dock fortfarande så att berörd nämnd 
samt styrelsen alltid ska beredas möjlighet att yttra sig. Det är därför inte helt 
säkert att administrationstiden kommer att minska för denna nämndhantering, 
dock ges fullmäktige ökade möjligheter att styra kvaliteten på beredningen. 

Kommunstyrelsen kan delegera beslutanderätten om remittering av motioner och 
medborgarförslag till tjänstemannaledet. Detta skulle minska svarstiden med ca. 1 
månad. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-03-13 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2024-02-05 §6 
Tjänsteskrivelse 2023-11-22 
Motion – Minska svarstiden för inlämnade motioner i Köpings Kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-04-02 KS AU §128) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §114) 

Kopia till 
Förslagsställaren 
Förvaltningar och bolag i Köpings kommunkoncern 

13 Svar på motion - Anställ en äldrekurator 
Diarienummer: KS 2020/83 

Förslag till beslut 
• Avslå motionen. 

Ärendebeskrivning 
Sverigedemokraterna har inkommit med en motion till kommunfullmäktige där 
man föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen anställer en äldrekurator 
för placering i äldreomsorgen.  

Av motionen framgår att var tredje kvinna och var femte man från ålder 77 år har 
besvär med ångest. Dessutom är depression vanligt förekommande.  
Psykisk ohälsa hos äldre har setts som en del av åldrandet och kan visa sig som 
fysiska besvär och kan då behandlas felaktigt. Det är viktigt att kunna identifiera 
dessa personer som har eller riskerar att utveckla psykisk ohälsa. Det finns 
kommuner som i förebyggande och behandlande syfte har anställt äldrekuratorer 
inom äldreomsorgen.  

Kommunfullmäktige beslutade 2020-02-24 §23 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-03-17 §86 att 
remittera motionen till vård- och omsorgsnämnden som inkommit med yttrande.  

Av vård- och omsorgsnämndens yttrande framgår att man instämmer med 
motionären i frågan om att psykisk ohälsa hos äldre är ett samhällsproblem som 
behöver uppmärksammas. Idag erbjuds olika former av stödfunktioner, insatser 
och aktiviteter till den äldre målgruppen, för att motverka ensamhet och 
uppmärksamma psykisk ohälsa. Biståndshandläggare, sjuksköterskor, 
anhörigstödjare och aktivitetssamordnare har alla ett viktigt och uttalat uppdrag i 
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att upptäcka och förebygga psykisk ohälsa.  
Med bakgrund av de stödfunktioner, insatser och aktiviteter som erbjuds inom 
förvaltningen, samt att ansvaret för behandling av psykisk ohälsa ligger inom 
Regionens hälso- och sjukvårdsansvar, behöver nyttan av en äldrekurator vägas 
mot kostnaden som skulle uppgå till ca 750 tkr per år. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

Alla ska ha samma möjligheter till en god psykisk hälsa. I regionernas 
folkhälsouppdrag ingår att bidra till en jämlik psykisk hälsa. Folkhälsomyndigheten 
informerar om var det finns stöd och hjälp att få för den som mår psykiskt dåligt. 
Personer som mår dåligt hänvisas till en vårdcentral eller en psykiatrisk 
öppenvårdsmottagning. 

Det finns flera föreningar och organisationer som erbjuder stöd. Ett exempel som 
är Äldrelinjen, som riktar sig till äldre som mår psykiskt dåligt eller som längtar 
efter någon att prata med. Äldrelinjen är bemannad av utbildade volontärer. 

Man kan även vända sig till Talk2Me för att få samtalsstöd när man känner sig 
orolig, ledsen eller ensam. Talk2me är en verksamhet inom Västerås stadsmission 
och erbjuder stöd från samtalsutbildade medmänniskor. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Yttrande över Sverigedemokraternas motion Anställ en äldrekurator 
Protokollsutdrag från Vård- och omsorgsnämnden 2024-02-27 §9 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-03-17 §86 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2020-02-24 §23 
Motion – Anställ en äldrekurator (SD) 
Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-04-02 KS AU §128) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §112) 

Kopia till 
Förslagsställaren  
Vård- och omsorgsnämnden 
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14 Svar på motion - Minska påverkan från brott 
och otrygghet på Köpings näringsliv 
Diarienummer: KS 2023/20 

Förslag till beslut 
• Anse motionen besvarad. 

Ärendebeskrivning 
Sverigedemokraterna har inkommit med en motion till kommunfullmäktige 
gällande att stora summor läggs från företagare på att anlita väktare, sätta upp 
bevakning, betala försäkringspremier och hantera skadegörelse. Och inte minst 
betala för alla varor och arbetsredskap som stjäls.  

Hot och våld skapar även en otrygghet för såväl företag som medarbetare. Hur 
brottsligheten ser ut skiljer sig åt mellan olika företag och olika delar av 
kommunen, om det är i tätort eller i glesbyggd. För vissa handlar det om butiksrån 
och snatteri, för andra om skadegörelse och drivmedels- verktygsstölder genom 
åren. 

  

Med många olika problembilder krävs dialog och faktainsamling för att kunna 
forma rätt samarbete och sätta in rätt åtgärd för att möta problemen. Därför 
behövs en tydlig dialog med alla delar av näringslivet för att kunna se de olika 
behov som finns. 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-02-14 §20 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-03-07 §63 att 
remittera motionen till kommunledningsförvaltningen för besvarande. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-07 §63 

Motion - Minska påverkan från brott och otrygghet på Köpings näringsliv (SD) 

Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-04-02 KS AU §129) 

Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §113) 

Kopia till 
Förslagsställarna 
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15 Svar på motion - Utvärdering av Köpings 
kommuns medlemskap i VafabMiljö 
kommunalförbund  
Diarienummer: KS 2023/782 

Förslag till beslut 
• Avslå motionen.  

Ärendebeskrivning 
Ivan Czitrom (L) har inkommit med en motion till kommunfullmäktige gällande 
utvärdering av Köpings kommuns medlemskap i VafabMiljö kommunalförbund.  

Liberalerna yrkar i motionen: 

• Att det genomförs en allsidig utvärdering av Köping kommuns 
medlemskap i VafabMiljö kommunalförbund.  

• Att utvärderingen ska se på fördelar och nackdelar i kommunens 
medlemskap i VafabMiljö.  

• Att utvärderingen även ska se på konsekvensen av ett eventuellt utträde ur 
VafabMiljö  

• Att utreda möjligheten att bedriva verksamheten effektivt och lönsamt i 
VKMF. Vad finns det för fördelar och nackdelar med det? 

Av motionen framgår att Liberalerna ifrågasätter kommunens 
påverkansmöjligheter i VafabMiljö kommunalförbund på grund av plötslig 
nedläggning av verksamheten vid Norsa värmeverk, höjda avgifter, upplevelse av 
att direktionen inte lyssnar på kommunen samt höga löner som är långt över 
chefslöner i vår kommun 
Liberalerna anser att det nu är dags för en objektiv utvärdering av för och 
nackdelar av vårt medlemskap. 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-05 §9 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-03-05 §72 att 
remittera motionen till kommunledningsförvaltningens yttrande. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-03-13 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-05 §72 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2024-02-05 §9 
Motion - Utvärdering av Köpings kommuns medlemskap i VafabMiljö 
kommunalförbund. ( L) 
Förbundsordning VafabMiljö  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott (2024-04-02 KS AU §130) 
Kommunstyrelsen (2024-04-23 KS §115) 

Kopia till 
Förslagsställaren 
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